
 

ZAPISNIK 

 

sa 9. sjednice Odbora za ekonomiju, finansije i budţet Skupštine Crne Gore, 

odrţane 30. aprila 2013. godine 

 

Sjednica je poĉela u 21.00 ĉasova. 

Predsjedavao je Aleksandar Damjanović, predsjednik Odbora.  

Sjednici su prisustvovali poslanici: Zoran Vukĉević, Rešid Adrović, Filip Vuković, Damir 

Šehović, Almer Kalaĉ, Fatmir Gjeka, Mladen Bojanić i Srđan Milić 

Sjednici nijesu prisustvovali poslanici: Zoran Jelić, Nebojša Medojević, Milutin 

Đukanović i Strahinja Bulajić 

Sjednici su u svojstvu predstavnika Vlade prisustvivali: dr Vladimir Kavarić – ministar 

ekonomije i Dragan Kujović – pomoćnik ministra ekonomije 

Sjednici je u svojstvu zainteresovanog poslanika prisustvovao Milutin Simović.  

Rad sjednice pratili su predstavnici medija.  

Predsjednik Odbora konstatovao je da postoji kvorum za rad i punovaţno odluĉivanje.  

Za sjednicu je utvrđen sljedeći 

 

DNEVNI RED: 

 

 RAZMATRANJE AMANDMANA (4) NA PREDLOG ZAKLJUĈAKA ODBORA ZA EKONOMIJU, 

FINANSIJE I BUDŢET SKUPŠTINE CRNE GORE POVODOM RAZMATRANJA INFORMACIJE O 

NAĈINU REALIZACIJE SKUPŠTINSKIH ZAKLJUĈAKA OD 29. FEBRUARA 2012. GODINE KOJI 

SE ODNOSE NA KOMBINAT ALUMINIJUMA AD PODGORICA, koje je podnio poslanik Srđan 

Milić.  

 

Poslanik Srđan Milić obrazloţio je suštinu podnesenih amandmana na Predlog 

zakljuĉaka Odbora za ekonomiju, finansije i budţet Skupštine Crne Gore povodom 

razmatranja Informacije o naĉinu realizacije skupštinskih zakljuĉaka od 29. februara 2012. 

godine koji se odnose na Kombinat aluminijuma AD Podgorica. 

            Ukazao je da se podnijetim amandmanima poboljšava sadrţaj Predloga zakljuĉaka 

na naĉin da se obezbijedi  najefikasniji i najekonomiĉniji naĉin prenosa akcija CEAC-a na 

drţavu Crnu Goru, bez naknade i tereta za budţet drţave i građane Crne Gore, da se 

obavezuje Vlada da formira struĉni tim sastavljen od domaćih i međunarodnih eksperata 

koji će do 20.oktobra 2013.godine  godine podnijeti Skupštini Crne Gore na usvajanje 

Studiju dugoroĉne odrţivosti i razvoja aluminijske industrije u Crnoj Gori, kao i da se 

uspostavlja obaveza  Kombinatu aluminijuma Podgorica  da u roku od dva  mjeseca od 

donošenja ovih zakljuĉaka obezbijediti da se proces proizvodnje u KAP-u odvija uz puno 

poštovanje normi i standarda propisanih zakonima Crne Gore koji se odnose na pitanja 

zaštite ţivotne sredine.Takođe, naglasio je i sadrţaj  amandmana 4 koji se odnosi na 

obavezu  Vlade Crne Gore da  najmanje jednom u tri mjeseca  Skupštini Crne Gore podnosi 

detaljnu informaciju o problematici poslovanja KAP-a i Rudnika boksita Nikšić  i realizaciji 

skupštinskih  zakljuĉaka.  
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 U raspravi su uĉestvovali poslanici: Aleksandar Damjanović, Srđan Milić, Damir 

Šehović, Rešid Adrović, Mladen Bojanić i Milutin Simović. 

               Poslanici Damir Šehović i Mladen Bojanić ponovili su razloge, saopštene u 

skupštinskoj raspravi o Predlogu zakljuĉaka,  zbog kojih neće podrţati  zakljuĉke kao ni 

predloţene amandmane. 

 

Odbor je, nakon rasprave, odluĉio da podnese Skupštini  

 

I Z V J E Š T A J 
 

o razmatranju  a m a n d m a n a  (4) na  PREDLOG ZAKLJUĈAKA ODBORA ZA EKONOMIJU, 

FINANSIJE I BUDŢET SKUPŠTINE CRNE GORE POVODOM RAZMATRANJA INFORMACIJE O 

NAĈINU REALIZACIJE SKUPŠTINSKIH ZAKLJUĈAKA OD 29. FEBRUARA 2012. GODINE KOJI 

SE ODNOSE NA KOMBINAT ALUMINIJUMA AD PODGORICA, a koje je podnio poslanik Srđan 

Milić   

 

 

Amandman 1 

U taĉki 1 Predloga zakljuĉaka, dodaje se novi stav 2 koji glasi: 

„Imajući u vidu da strani partner nije poštovao kljuĉne ugovorne obaveze, prenos akcija 

CEAC-a na drţavu Crnu Goru, moguće je uraditi  jedino, na najefikasniji i najekonomiĉniji 

naĉin,  bez naknade po bilo kom osnovu, i tereta  za budţet i građane Crne Gore“. 

 

Odbor je, nakon izjašnjavanja, usvojio amandman 1 koji je podnio poslanik Srđan Milić 

 

Amandman 2 

Poslije taĉke 1 dodaje se nova taĉka 2 koja glasi: 

 

2.„Skupština Crne Gore obavezuje Vladu da do 20.05.2013.godine formira struĉni tim 

sastavljen od domaćih i međunarodnih eksperata koji će do 20.10.2013.godine podnijeti 

Skupštini Crne Gore na usvajanje Studiju dugoroĉne odrţivosti i razvoja aluminijske 

industrije u Crnoj Gori.“  

Odbor je, nakon izjašnjavanja, usvojio amandman 2 koji je podnio poslanik Srđan Milić 

 

Amandman 3 

U taĉki 2 koja postaje taĉka 3, stav 7 mijenja se i glasi :“sve gore navedene elemente treba 

završiti do 30.06.2013.godine.“ 

Taĉke 3,4 i 5 postaju taĉke 4,5 i 6. 

Odbor je, nakon izjašnjavanja, usvojio amandman 3 koji je podnio poslanik Srđan Milić 

 

Amandman 4 

Poslije taĉke 6 dodaju se tri nove taĉke 7, 8 i 9 koje glase: 

 

„7.  KAP će najkasnije u roku od šest mjeseci od donošenja ovih Zakljuĉaka obezbijedi da se 

proces proizvodnje u KAP-u odvija uz puno poštovanje normi i standarda propisanih 

zakonima Crne Gore kojima se  uređuju pitanja zaštite ţivotne sredine, upravljanja otpadom, 

procjene uticaja na ţivotnu sredinu i spreĉavanja zagađenja ţivotne sredine. 
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U odnosu na taĉku 7, poslanik Srđan Milić modifikovao je tekst na slijedeći naĉin: 

KAP će najkasnije u roku od dva mijeseca od donošenja ovih zakljuĉaka definisati model 

kojim će se obezbijediti da se proces proizvodnje u KAP-u odvija uz puno poštovanje normi i 

standarda propisanih zakonoma Crne Gore, kojima se uređuju pitanja upravljanja odpadom, 

zaštite ţivotne sredine, procjene uticaja na ţivotnu sredinu i sprijeĉavanja uticaja na ţivotnu 

sredinu. 

           Pomenuti proces proizvodnje u KAP-u, shodno navedenom, zapoĉeće da se odvija 

najkasnije u roku od godinu dana od dana donošenja ovih zakljuĉaka;  

8. Ovi zakljuĉci predstavljaju cjelinu sa zakljuĉcima Skupštine Crne Gore od 

29.02.2012.godine i od 08.06.2012. godine  i 

 

9. Vlada Crne Gore, kao drţavni organ nadleţan i odgovoran za vođenje ekonomske politike 

Crne Gore, koja je odgovorna i za realizaciju ovih zakljuĉaka, najmanje jednom u tri mjeseca 

će Skupštini Crne Gore podnositi detaljnu informaciju o problematici poslovanja KAP-a i RBN 

i realizaciji Zakljuĉaka Skupštine Crne Gore u vezi sa tim“. 

 

Odbor je, nakon izjašnjavanja,  usvojio  amandman 4   sa modifikovanom taĉkom 7. 

 

Predstavnik Vlade saglasio se sa amandmanima 1,2,3 kao i modifikovanim 

amandmanom 4 koje je podnio poslanik Srđan Milić 

 

Nakon izjašnjavanja o podnijetim amandmanima Odbor je odluĉio da predloţi 

Skupštini slijedeći preĉišćeni tekst 

Z A K L J U Ĉ A K A 

 

1. Nastavak poslovanja i kontinuitet proizvodnje u energetsko – metalurškom  repro – 

lancu, bez obzira na naĉin raskida saradnje sa CEAC-om. 

Imajući u vidu da strani partner nije poštovao kljuĉne ugovorne obaveze, prenos 

akcija CEAC-a na drţavu Crnu Goru, moguće je uraditi  jedino, na najefikasniji i 

najekonomiĉniji naĉin, bez naknade po bilo kom osnovu i tereta  za budţet i građane 

Crne Gore; 

 

2. Skupština Crne Gore obavezuje Vladu da do 20.05.2013.godine formira struĉni tim 

sastavljen od domaćih i međunarodnih eksperata koji će do 20.10.2013.godine 

podnijeti Skupštini Crne Gore na usvajanje Studiju dugoroĉne odrţivosti i razvoja 

aluminijske industrije u Crnoj Gori; 

 

3.  Definisanje odgovarajućeg modela za izmirenje duga KAP-a prema EPCG i uslova 

ugovora o snabdijevenju  elektriĉnom energijom u narednom periodu;  nagrađivanje 

potrošaĉa koji uredno i na vrijeme izmiriju raĉune za elektriĉnu energiju i nakon 01. 

08. 2013. godine;  

-da se na pravedan naĉin definiše program potpunog izmirenja postojećeg duga za 

elektriĉnu energiju za potrošaĉe koji su u stanju socijalne potrebe;  
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-da se izvrši identifikacija i otpis dugova za elektriĉnu energiju za ona domaćinstva za 

koja su se stekli uslovi sa aspekta eventualne zastare potraţivanja u skladu sa 

zakonom; 

-da se izvrši predlaganje modela nagrađivanja redovnih platiša iz kategorije  “ostali 

potrošaĉi” na naĉin i u obimu koji će biti stimulativan i za ovu strukturu; 

-da se u predviđenom roku dostavi Skupštini odnosno nadleţnom Odboru predlog 

naĉina investiranja u nove kapacitete; 

-sve gore navedene elemente treba završiti do 30. 06. 2013. godine; 

4. Da obezbijedi sve neophodne uslove za puno poštovanje zakonskih obaveza i 

obaveza predviđenih kolektivnim ugovorom prema zaposlenima u KAP-u i Rudnicima 

boksita kao i za  izmirenje postojećih obaveza nastalih na zakonu zasnovanim 

pravima iz radnog odnosa; 

5. Skupština Crne Gore traţi od Drţavne revizorke institucije da, u skladu sa zakonom, 

izvrši reviziju dugova KAP-a i da o tome podnese poseban izvještaj Skupštini i Vladi 

do 31. 05. 2013. godine;  

6. Skupština Crne Gore traţi od Drţavne revizorske institucije da u cilju sprovođenja 

zakljuĉaka od 29. februara 2012. godine odnosno obezbjeđivanja potpune i 

nezavisne revizije poslovanja KAP-a, od dana preuzimanja od strane CEAC-a, obavi 

predmetnu reviziju, uz mogućnost angaţovanja ekspertskih struĉnjaka sa posebnim 

specijalistiĉkim znanjima, u roku koji će se precizno definisati u dogovoru sa 

nadleţnim skupštinskim Odborom i Vladom Crne Gore; 

7. KAP će najkasnije u roku od dva mijeseca od donošenja ovih zakljuĉaka definisati 

model kojim će se obezbijediti da se proces proizvodnje u KAP-u odvija uz puno 

poštovanje normi i standarda propisanih zakonoma Crne Gore, kojima se uređuju 

pitanja upravljanja odpadom, zaštite ţivotne sredine, procjene uticaja na ţivotnu 

sredinu i sprijeĉavanja uticaja na ţivotnu sredinu. 

Pomenuti proces proizvodnje u KAP-u, shodno navedenom, zapoĉeće da se odvija 

najkasnije u roku od godinu dana od dana donošenja ovih zakljuĉaka;  

8. Ovi zakljuĉci predstavljaju cjelinu sa zakljuĉcima Skupštine Crne Gore od 

29.02.2012.godine i od 08.06.2012. godine i 

9. Vlada Crne Gore, kao drţavni organ nadleţan i odgovoran za vođenje ekonomske 

politike Crne Gore, koja je odgovorna i za realizaciju ovih zakljuĉaka, najmanje 

jednom u tri mjeseca će Skupštini Crne Gore podnositi detaljnu informaciju o 

problematici poslovanja KAP-a i RBN i realizaciji Zakljuĉaka Skupštine Crne Gore u 

vezi sa tim. 

Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određen je poslanik Aleksandar 

Damjanović. 

Sjednica je završena u 22.50 ĉasova. 

                                                                      

Broj: 00-64-05/12-2/ 

 

 

SEKRETAR ODBORA                                  PREDSJEDNIK ODBORA 

Nađa Vukićević, s.r.             mr Aleksandar Damjanović, s.r. 
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9. sjednica Odbora za ekonomiju, finansije i budžet, 

održana 30. aprila 2012. godine 
REZULTATI GLASANJA 

 
 

RAZMATRANJE AMANDMANA (4) NA PREDLOG ZAKLJUĈAKA ODBORA ZA EKONOMIJU, 

FINANSIJE I BUDŢET SKUPŠTINE CRNE GORE POVODOM RAZMATRANJA INFORMACIJE O 

NAĈINU REALIZACIJE SKUPŠTINSKIH ZAKLJUĈAKA OD 29. FEBRUARA 2012. GODINE KOJI 

SE ODNOSE NA KOMBINAT ALUMINIJUMA AD PODGORICA, A KOJE JE PODNIO POSLANIK 

SRĐAN MILIĆ.    

 
                „ZA“             „PROTIV“     „UZDRŽAN“ 

 

Amandman 1 Aleksandar Damjanović 

Srđan Milić 

Zoran Vukĉević 

Rešid Adrović 

Filip Vuković 

Fatmir Gjeka 

Almer Kalaĉ 

Damir Šehović 

Mladen Bojanić 

 

Amandman 2 Aleksandar Damjanović 

Srđan Milić 

Zoran Vukĉević 

Rešid Adrović 

Filip Vuković 

Fatmir Gjeka 

Almer Kalaĉ 

Damir Šehović 

Mladen Bojanić 

 

Amandman 3 Aleksandar Damjanović 

Srđan Milić 

Zoran Vukĉević 

Rešid Adrović 

Filip Vuković 

Fatmir Gjeka 

Almer Kalaĉ 

Damir Šehović 

Mladen Bojanić 
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Amandman 4 Aleksandar Damjanović 

Srđan Milić 

Zoran Vukĉević 

Rešid Adrović 

Filip Vuković 

Fatmir Gjeka 

Almer Kalaĉ 

Damir Šehović 

Mladen Bojanić 

 

 


